
Onderzoek  naar  de
effectiviteit  van  verjagen
ganzen-  Interprovinciaal
ganzenbeheerplan

Hoofdstuk 9 van het interprovinciaal
ganzenbeheerplan staat online.

Lees je weer mee?

Je kunt reageren tot en met 19 maart.

Daarna gaan ze weer aan de slag met het verwerken
van alle reacties

 

Afgelopen november interviewden wij Nelleke Buitendijk, die
onderzoek deed naar grasschade door ganzen. Voor wie het nog
niet gelezen had, hierbij een korte herhaling!

“Als je op de ene plek verjaagt, is het de bedoeling dat
ganzen hun heil in een rustgebied zoeken. Maar je moet wel
genoeg rustgebieden hebben om dat effect te realiseren. Anders
vliegen ze van hot naar her en vinden nergens rust.
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Daarbij  hebben  we  nog  een  ander  aspect  meegenomen  in  de
studie, namelijk de kosten van verjaging en de kosten die
worden besteed aan de taxatie van schade. Als je veel verjaagt
op  veel  verschillende  velden,  zijn  er  meer  velden  met
schade. Die schade wordt op elk veld apart getaxeerd, dus die
kosten  gaan  omhoog.  Bovendien  kost  het  verjagen  op  die
manier veel tijd en moeite. Als je op minder velden verjaagt
en  een  groter  rustgebied  hebt,  dan  heb  je  én  minder
inspanning  (kosten)  voor  verjaging  én  minder  kosten  voor
taxatie. Dat is een nieuw inzicht waarmee kosten en baten
kunnen worden afgewogen.”

Lees hier het hele interview.
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Aanvragen  ontheffingen
faunabeheer Zeeland vanaf nu
via nieuw loket
H
e
t
a
a
n
v
r
a
g
e
n  van  omgevingsvergunningen  faunabeheer  zou  vanaf  1
januari 2024 makkelijker moeten gaan. Dat komt omdat
vanaf nu alle vragen en aanvragen over die ontheffingen
via het nieuwe 1-loket van de Faunabeheereenheid (FBE)
lopen.

De bedoeling is dat het nu overzichtelijker is door de
centrale registratie in het faunaregistratiesysteem.

Gegevens op 1 plek
Met  deze  verandering  is  een  langgekoesterde  wens  van
Provinciale Staten in vervulling gegaan. Er wordt al enkele
jaren gesproken over de aanvraagprocedure van ontheffingen.
Tot nu toe moest dat rechtstreeks bij de Provincie Zeeland.
Dat leidde ertoe dat er geen goed overzicht was, en de cijfers
van  het  afschot  op  verschillende  plaatsen  werden
geregistreerd.

Kortom: bundelen op één plek. Dat gebeurt vanaf 1 januari dus
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bij  de  FBE.  Via  de  1-loket  button  op  de  website  van  de
organisatie kom je bij alle informatie over het aanvragen van
een  ontheffing.  Vervolgens  kun  je  daar  ook  de  aanvraag
indienen. Ben je bijvoorbeeld agrariër en heb je faunaschade,
waarvoor het mogelijk is om een vergunning aan te vragen, dan
moet je bij de FBE zijn.

Toetsing provincie
Met  de  overstap  naar  het  1-Loket  is  de  aanvraag  (het
formulier)  ook  gelijk  wat  simpeler  en  concreter  gemaakt.
Overigens is het niet zo dat de Provincie nu niets meer doet.
De aanvragen worden gedaan via de FBE. Daarmee wordt de FBE
vergunninghouder  en  dus  eindverantwoordelijk.  De  FBE  dient
vervolgens als eindverantwoordelijke de aanvragen in bij de
Provincie. Die toetst vervolgens of ze aan de wet voldoen en
of de ontheffing verleend kan worden.

Het  overzicht  heeft  uiteindelijk  de  FBE.  Als
eindverantwoordelijke weten zij vanaf volgend jaar precies wie
er allemaal een ontheffing hebben, en hoeveel afschot er is
aan het einde van het seizoen. Die cijfers worden doorgegeven
aan de Provincie en aan Provinciale Staten. Op die manier is
er goede controle en duidelijkheid voor iedereen.

Meer weten?
Als het gaat om vragen over de aanvraag of het doen van de
aanvraag kunt u hier terecht. Ook kunt u rechtstreeks contact
opnemen  met  de  FBE  Zeeland  via:  0113-784030  of
zeeland@fbezeeland.nl

Bron: Provincie Zeeland
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Aanleveren  van  bejaagacties
voor  provincies  Zeeland  en
Flevoland alleen nog in het
Faunaschade  Registratie
Systeem
Voor  het  ontvangen  van  een  tegemoetkoming  voor
faunaschade wordt er in sommige gevallen geëist dat er
adequaat gebruik wordt gemaakt van de ontheffing of
vrijstelling  voor  het  bestrijden  van  de
schadeveroorzakende dieren. Adequaat betekent minimaal
tweemaal per week een bejaagactie. BIJ12 bekijkt de
bejaagacties  om  het  zorgvuldig  gebruik  van  de
ontheffing  of  vrijstelling  te  toetsen.

Met  de  ingang  van  de  nieuwe  beleidsregels  kunnen
grondgebruikers in de provincies Zeeland en Flevoland
hun bejaagacties alleen nog maar aanleveren via het
Schaderegistratie Systeem.
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De wijziging van de regels betekent dat het los insturen van
een document met bejaagacties niet meer wordt geaccepteerd. Om
de  bejaagacties  in  te  zien,  moet  de  grondgebruiker  BIJ12
hiervoor akkoord geven in het Schaderegistratie Systeem. Zo
kan BIJ12 direct na ontvangst van het eindtaxatierapport met
de beoordeling van een aanvraag beginnen. Wanneer dit akkoord
niet  gegeven  is  en  bestrijding  wel  mogelijk  was,  kan  de
aanvraag voor een tegemoetkoming geweigerd worden.

 

bron: BIJ12, 29/11/2023

Faunabeheereenheden  maken
samen  interprovinciaal
faunabeheerplan Ganzen

Landbouw en natuur ondervinden veel schade van
ganzen.  Ook  kan  de  vliegveiligheid  in  gevaar
komen. De faunabeheereenheden van de provincies
Noord-Holland, Zuid-Holland, Flevoland Utrecht en
Zeeland  gaan  voor  de  periode  2024-2030  werken
richting  één  gezamenlijk  interprovinciaal
faunabeheerplan Ganzen. 
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In  elke  provincie  is  er  een  Faunabeheereenheid  die
verantwoordelijk is voor het opstellen van faunabeheerplannen.
Hierin staat welke maatregelen ingezet kunnen worden om schade
door ganzen te voorkomen. Het gaat in eerste instantie om
preventieve  maatregelen,  zoals  weren  met  afschriklinten  of
verjagen  met  knalapparaten.  Als  dit  soort  maatregelen
onvoldoende  effect  heeft,  komt  ook  afschot  in  beeld.

De  faunabeheereenheden  van  Flevoland,  Zuid-Holland,  Noord-
Holland, Utrecht en Zeeland maken samen het interprovinciale
Ganzenplan 2024-2030. Hierbij betrekken zij beleidsmedewerkers
van de provincies, omgevingsdiensten, BIJ12, wetenschappers,
juristen en deskundigen.

Er  wordt  gewerkt  in  verschillende  schrijfrondes.  De
conceptteksten  worden  op  de  website  www.ganzenplan.nl
geplaatst.  Iedereen  die  er  belang  bij  heeft,  zoals
jachtaktehouders, boswachters, grondgebruikers en natuur- en
dierenbeschermingsorganisaties,  kan  reageren  op  de
conceptteksten.

Mocht er iets missen, is iets niet duidelijk of heeft iemand
een goede tip, dan kan men dat aangeven. Daarna worden de
teksten  zo  nodig  aangepast.  Op  deze  manier  kunnen  alle
belangen, kennis en inzichten goed worden afgewogen en wordt
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toegewerkt  richting  een  gezamenlijk  interprovinciaal
faunabeheerplan  Ganzen  2024-2030.

 

bron: Faunabeereenheid Utrecht, 30/10/2023

Honderden  vogels  met
vogelgriep: ‘Het is nog nooit
zo erg geweest’ in Zeeland

In de Zeeuwse delta bezwijken sinds enkele weken
honderden vogels aan het vogelgriepvirus. Het is
de hevigste uitbraak van vogelgriep tot nu toe.
Medewerkers  van  de  dierenambulance  draaien
overuren. Ze zeggen dat de situatie op dit moment
extreem is.
 
Vogelgriep  grijpt  om  zich  heen,  dierenambulance  krijgt
meerdere meldingen per dag.
De dierenambulance rukt dagelijks enkele keren uit. “We hebben
nog  nooit  zoveel  vogelgriepslachtoffers  gehad.  We  krijgen
meerdere meldingen per dag”, zegt coördinator Karina Wijnands
van  de  dierenbescherming.  “Zo  erg  heb  ik  het  nog  nooit
meegemaakt.”
Zieke vogels krijgen een spuitje

In  volle  beschermende  uitrusting  halen  medewerkers  van  de
dierenambulance  zieke  vogels  op.  Als  zij  dode  vogels
tegenkomen, nemen zij die ook mee. Zieke vogels krijgen bij de
dierenarts een spuitje. De dode vogels gaan naar de destructie
of naar onderzoekers van het Dutch Wildlife Health Centre
(DWHC) van de faculteit diergeneeskunde in Utrecht. Die laten
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de  vogels  in  Lelystad  bij  het  Wageningen  Bioveterinary
Research onderzoeken.
Woordvoerder  Magriet  Montizaan  van  het  DWHC  bevestigt  het
beeld. “Het is de ergste uitbraak ooit in Europa. Dat hebben
we nog nooit zo meegemaakt.”
 
Vogelteller Pim Wolf: ‘Het slaat meteen op hun motoriek. Het
is ongelofelijk zielig om te zien’ 
Projecten komt zieke vogels regelmatig tegen. “Het zijn totaal
gedesoriënteerde beesten die niet meer rechtuit kunnen lopen
of  rechtuit  kunnen  zwemmen,  maar  voortdurend  in  rondjes
bewegen. Het slaat meteen op hun motoriek. Het is ongelofelijk
zielig om te zien.”

Vooral ganzen en roofvogels

De  ziekte  treft  vooral  ganzen  en  roofvogels,  meldt  de
dierenambulance. “We hebben vorige week een buizerd opgehaald
die  op  zijn  rug  vloog  en  neerstortte”,  vertelt  Karina
Wijnands. “Bij de ganzen en zwanen zie je dat ze heel erg met
hun kop schudden of rondjes zwemmen of lopen. Daar kunnen we
het aan herkennen.”
 
 

Een gans met vogelgriep is te herkennen aan zijn
vreemde gedrag

     
Voor  sommige  soorten  is  vogelgriep  een  grote  klap.  “Voor



brandganzen is het niet zo’n groot probleem, daar zijn er veel
van. Maar voor kanoeten bijvoorbeeld, een kleine strandloper,
die zijn erg gevoelig”, vertelt Wolf, “Als er daar tweeduizend
van overlijden, dan heeft dat zeker effect. Die populatie is
veel kleiner.”
De ziekte treft ook veel roofvogels zoals buizerds en valken.
Die raken besmet door het eten van zieke vogels. “Dat leidt
tot verliezen”, zegt Wolf. “Onder slechtvalken bijvoorbeeld.
We zien nu een enorme afname van slechtvalken.”
Het is niet haalbaar om alle dode vogels te laten testen.

Margriet Montizaan, patholoog en dierenarts Universiteit Utrecht

Het is onduidelijk hoe groot de uitbraak van vogelgriep in
Zeeland is in vergelijking met andere delen van het land. Een
landelijk systeem van monitoring ontbreekt.
Wolf vermoedt dat vogelgriep in de noordelijke provincies en
de Waddenzee heftiger toeslaat dan in Zeeland. “We hebben
honderden dode brandganzen gevonden in het Haringvliet en ook
op Schouwen-Duiveland in de Prunje, waar we vele tientallen
dode  beesten  hebben  gevonden.  Maar  op  Walcheren  kom  je
nauwelijks zieke beesten tegen.”
Niemand heeft goed zicht op de situatie

“Er  is  geen  goed  overzicht  van  de  aantallen  vogels  die
gestorven  zijn”,  zegt  Magriet  Montizaan,  van  het  Dutch
Wildlife  Health  Centre.  Niet  alle  zieke  vogels  worden  in
Lelystad  onderzocht  of  worden  geregistreerd.  “Het  is
belangrijk dat dode vogels op vogelgriep worden getest, maar
het is niet haalbaar om alle dode vogels te laten testen. Het
opruimen van dode vogels gebeurt grotendeels door gemeenten en
dierenambulances. Er is nog geen landelijk systeem waar het
melden voor onderzoek en het melden voor het opruimen van
vogels goed op elkaar zijn afgestemd.”
De dierenbescherming kan het aantal meldingen van zieke vogels
ternauwernood  aan.  “We  komen  al  niet  meer  bij
vogelopvangcentrum De Mikke,”, vertelt Mieke Wijnands “Nu gaan
we meteen naar de destructiebak. Al die vogels worden niet
meer onderzocht en worden niet meer geregistreerd. Dat is nu
niet meer te doen.”

'Raak  de  vogels  vooral  niet  aan  en  bel  de



dierenambulance'  

Het gevaar van vogelgriep wordt steeds urgenter gevoeld. Wilde
vogels  dragen  vogelgriep  nu  jaarrond  bij  zich.  Regelmatig
worden  in  Nederland  besmette  pluimveebedrijven  geruimd.
Virologen  waarschuwen  al  jaren  voor  het  gevaar  van  het
overspringen van vogelgriep op mensen.

'Vooral niet aanraken en schoenzolen ontsmetten'

Wat moet je doen als je een zieke vogel tegenkomt? “Vooral
niet aanraken en de dierenambulance bellen”, zegt Wijnands.
Voor pluimveebedrijven geldt op dit moment een ophokplicht.
Mensen met kippen op hun erf of in de tuin wordt geadviseerd
om  de  kippen  in  het  hok  te  houden  of  af  te  schermen.
Vogelgriep kan worden overgedragen door vogelpoep. “En heb je
in  de  natuur  gewandeld,  dan  zou  je  je  schoenzolen  kunnen
ontsmetten.”


